
مدیران ش��هرداری تهران به جای حل ریش��ه ای مش��کل 
آبگرفتگی تهران رو به سیاس��ت عذرخواهی سریالی آورده اند! 
به گزارش »وطن امروز«، مدیران ش��هری در پی بارندگی های 
اخیر که با آبگرفتگی معابر، مشکلاتی را برای پایتخت نشینان 
ایجاد کرد، غافلگیر ش��دند تا جایی که ش��هردار تهران مجبور 
به عذرخواهی از مردم شد. پس از وقوع چنین رخدادی، ستاد 
مدیریت بحران استان تهران تشکیل جلسه داد تا با همفکری و 
همکاری نهادها و سازمان های متولی نسبت به مهار بروز احتمالی 
چنین اتفاقاتی چاره اندیشی کنند. هر چند شهردار تهران غایب 
این جلسه بود اما نمایندگان نهادها و سازمان های مرتبط در این 
باره هشدارهای لازم و راهکارهای کارشناسانه را برای جلوگیری 
از وقوع احتمالی خطرات سیلاب و آبگرفتگی معابر سطح شهر 
و اس��تان ارائه کردند. حال با توجه به هش��دارهای هواشناسی 
نسبت به بارش های پاییزی در سطح کشور و نیز درگیری اخیر 
چند استان با سیل و آبگرفتگی، باید دید مدیران کلانشهر تهران 
ت��ا چه اندازه خود را برای مقابله  با آبگرفتگی در صورت وقوع 

بارندگی ها آماده کرده اند.
س��یدجلال ملکی، س��خنگوی سازمان 
آتش نش��انی ته��ران در گفت وگ��و ب��ا 
»وطن امروز«، درباره آمادگی این سازمان 
گفت: سازمان آتش نشانی شهرداری تهران 
تعطیلی ندارد و به صورت شبانه روزی آماده 

ارائه خدمات به ش��هروندان اس��ت. وی در 
پاسخ به این سوال که چرا با وجود نیروهای 
خدمات رسان شهرداری با وقوع بارندگی ها 
همچنان باید ش��اهد آبگرفتگ��ی معابر و 
ایجاد مش��کلاتی برای تردد مردم باش��یم، 
گفت: معاونت خدمات ش��هری، شهرداری 
تهران ک��ه کار تمیز کردن انهار، جوی ها و 
کانال ها را برعهده دارد بخوبی انجام وظیفه 
می کند و ما نیز )سازمان آتش نشانی( برای 
امدادرسانی به حوادث احتمالی در پی وقوع 
س��یلاب و تخریب برخی نقاط آسیب پذیر 
عمرانی آمادگی کامل داریم ولی برخی مواقع 

سرعت، شدت جریان و حجم آب طوری است که باعث انسداد 
دهانه های کانال های خروجی در پی جمع شدن زباله ها در این 
قسمت ها می شود که خود پس زدگی آب به معابر را به دنبال دارد.

سخنگوی سازمان آتش نشانی با بیان اینکه رسیدگی و اداره 
امور شهری باید با همراهی و همکاری سایر نهادها، ارگان ها و 
سازمان ها در کنار شهرداری ها انجام شود، گفت: خود شهروندان 

نیز برای کمک به شهرداری ها باید پای کار بیایند.

ملک��ی تصریح کرد: چنانچه ش��هروندان اص��ول ایمنی و 
استانداردس��ازی ساخت وسازهای عمرانی را رعایت و از طرفی 
فرهنگ غلط رهاسازی زباله ها به داخل جوی ها و نهرها را فراموش 
کنند با بروز بارندگی ها مشکل آنچنانی زندگی مردم را تهدید 
نمی کند. وی اضافه کرد: در برخی موارد پس از بارش باران، آب به 
داخل پارکینگ ها و انباری های شهروندان سرازیر می شود که اگر 
دهانه در ورودی پارکینگ ها 10 سانتیمتر چیده شود این اتفاق 
نخواهد افتاد. همچنین شهروندانی که در خانه های قدیمی ساکن 
هستند و در ورودی آنها از سطح خیابان یا کوچه پایین تر است 
باید فکری اصولی برای جلوگیری ورود آب به داخل خانه های شان 
کنند. سخنگوی سازمان آتش نشانی به مردم هشدار داد در مواقع 
بروز سیل یا آبگرفتگی های سنگین، به هیچ عنوان برای گرفتن 
فیلم به نقاط پر آب نزدیک نشوند یا چنانچه در خودرو هستند 
توقف بیجا نکنند و با احتیاط کامل بدون اینکه در خودرو را باز 

کنند به سمت جایی که ارتفاع آب کم است بروند.
عذرخواهی معاون شهردار بابت آبگرفتگی معابر  تهران ■

پس از عذرخواهی شهردار تهران بابت آبگرفتگی معابر سطح 
شهر و مشکلاتی که برای مردم تهران در پی بارندگی های اخیر 
ایجاد شد، معاون فنی و عمرانی وی نیز نسبت به وقوع چنین 
رخدادی از مردم عذرخواهی کرد. صفا صبوری درباره مشکلات 
فنی بارندگی های اخیر در سطح معابر شهر تهران اظهار داشت: 
بررس��ی ها نشان داد آبگرفتگی چند نقطه منشا عمرانی دارد. 
یک موضوع بس��یار مهم درباره بارندگی های اخیر این اس��ت 
که  نهرها، رودخانه ها و مس��یل های شهر با توجه به استاندارد 
مشخصی طراحی شده اند، اگر از این ظرفیت بیشتر آب جریان 
یابد،  از کانال ها بیرون می زند و این به معنی 
داشتن مشکل عمرانی نیست،  بلکه مقدار آب 
ورودی از استاندارد پیش بینی شده بیشتر 
بوده اس��ت. وی با اشاره به لایروبی نهرها و 
کانال ها گفت: در بارندگی های اخیر تقریبا 
هیچ یک از رودخانه ها،  مسیل ها، کانال های 
روبسته و روباز که حدود ۵۳0 کیلومتر طول 
دارند، دچار بیرون زدگی نش��دند که نشان 
می دهد لایروبی بدرستی انجام شده است، 
اما نهرهای کوچک موجود در خیابان ها برای 
ظرفیت محدودی طراحی شده که با توجه 
به حجم بارش ها این میزان بیرون زدگی آب 
طبیعی بوده است. صبوری با بیان اینکه ساخت نهرها بالاتر از 
حد استاندارد به لحاظ اقتصادی مقرون به صرفه نیست، به ایلنا 
گفت: اگر نهرها بالاتر از حد استاندارد نیز ساخته می شد،  به لحاظ 
اقتصادی به صرفه نیست و علاوه بر آن فضای زیادی از خیابان 
را نیز اشغال می کند. او ادامه داد: ۷ مورد از آبگرفتگی ها ناشی از 
مسائل عمرانی بود که با بررسی ها مشخص شد مسیرها بخوبی 
کار نکرده بود و می توانست اقدام عمرانی بهتری برای آنها انجام 

شود. برای مثال در اتوبان امام علی2 لوله موجود است و قبل از 
ورودی لوله ها زباله گیر تعبیه نشده است،  زباله ها ورودی 2 لوله 
را بسته بود که باعث شد آب به تونل امیرکبیر وارد شود. منشا 
این آبگرفتگی عمرانی نبوده،  بلکه یک تخریب عمرانی اتفاق 
افتاد و در حال تعمیر آن هستیم.  وی با اشاره به مشکلاتی که 
زباله ها در آبگرفتگی های اخیر ایجاد کرد، اظهار داشت: لوله ها 
در این اتوبان پر از زباله بود به گونه ای که یک قطره آب از آن 
رد نمی شد، بنابراین مردم باید بدانند جای رهاسازی زباله ها در 
نهرهای آب نیست که این مسائل نیازمند فرهنگ سازی است. 
این حجم بارش ها و تعداد نقاط کمی که دچار آبگرفتگی  شده  
است، نشان می دهد شهر خوب اداره می شود اما برای همان ۷ 

نقطه نیز باید عذرخواهی کرد. وی با اش��اره به شبکه  آب های 
سطحی شهر تهران تصریح کرد: ما مشکلات جدی در شبکه 
آب های سطحی نداریم،  البته شبکه آب های سطحی شهر تهران 
تکمیل نیس��ت و ۷0 درصد طرح جامع آب های سطحی اجرا 
شده و ۳0 درصد آن باقی مانده است. وی درباره وجود ۶۷ نقطه 
حادثه خیز س��یلابی در شهر تهران که به گفته مدیرعامل آب 
 منطقه ای تهران تنها حادثه خیزی 10 درصد آن برطرف شده، 
اظهار داشت: نواقص شبکه آب های سطحی شناسایی شده و 
در حال اجراست  اما به یک دوره زمانی نیاز دارد و کار یکی دو 
روز نیست و با تکمیل این شبکه طی ۵ سال آینده این نقاط  

مشکل دار نیز برطرف می شود.

 مصرف آبمیوه های غیرطبیعی
خطر ابتلا به سرطان را افزایش می دهد

مصرف آبمیوه های غیرطبیعی در سراسر جهان افزایش 
یافته است؛ این امر با خطر چاقی مفرط همراه است که به 
نوبه خود به عنوان یک عامل خطر جدی برای بسیاری از 
سرطان ها به حساب می آید. به گزارش تسنیم، براساس 
نتایج اولین تحقیق دانشمندان فرانسوی، مصرف مداوم 
انواع آبمیوه های غیرطبیعی و قندی احتمال ابتلا به سرطان 
را افزایش می دهد. به گزارش »گاردین«، این مطالعه که در 
فرانسه انجام شده، اولین تحقیق اساسی است که ارتباط 
خاصی بین قند و سرطان پیدا کرده است. این گروه برای 
ارزیاب��ی ارتباط بین مص��رف آبمیوه های قندی و خطر 
کلی سرطان بویژه سرطان های »پستان«، »پروستات« 
و »کولورکتال )سرطان روده  بزرگ(« شروع به کار کرده 
است. نتایج آزمایشات نشان می دهد 100 میلی لیتر افزایش 
مصرف آبمیوه های قندی در روز با 18 درصد افزایش خطر 
کلی سرطان و 22 درصد افزایش خطر سرطان پستان در 

خانم ها همراه است.

۳۰ درصد ایرانی ها کبد چرب دارند
رئیس پژوهشکده گوارش و کبد دانشگاه علوم پزشکی 
تهران گفت: ۳0 درصد از مردم کشور درجاتی از کبد چرب 
را دارند. به گزارش مهر، رضا ملک زاده در نشست خبری 
نوزدهمین کنگره بین المللی بیماری های گوارش و کبد 
افزود: نزدیک به 1۳00 عضو انجمن گوارش و کبد در کشور 
داریم. وی گفت: بیشتر موضوع کنگره بیماری های شایع 
گوارش و کبد اس��ت به طوری که ۳0 درصد مردم ایران 
درجاتی از کبد چرب را دارند. وی افزود: اکثر کسانی که 
دچار سکته های قلبی و مغزی می شوند، دچار کبد چرب 
هستند. ملک زاده  ادامه داد: 20 درصد مردم از ریفلاکس 

رنج می برند که عوارضی از بیماری های گوارش است.

معاون اجتماعی پلیس فتای ناجا:
فریب تخفیف جریمه رانندگی را 

نخورید

معاون اجتماعی پلیس فتای ناجا از کلاهبرداری اینترنتی 
در قالب تخفیف جریمه رانندگی خبر داد. به گزارش ایلنا، 
سرهنگ رامین پاشایی در تشریح این خبر، اظهارداشت: 
افراد سودجو و کلاهبردار با طراحی صفحات جعلی در قالب 
اعطای تخفیف جریمه راهنمایی و رانندگی به مالکان خودرو 
تا سقف 80 درصد، قربانیان را به صفحات جعلی هدایت و 
پس از انجام مهندسی اجتماعی و دریافت اطلاعات کارت 
بانکی نس��بت به برداش��ت غیرمجاز از حساب آنان اقدام 
می کردند. این مقام انتظامی ادامه داد: پلیس فتا در چارچوب 
ماموریت های محوله ضم��ن رصد دائمی فضای مجازی، 
اقدامات مجرمانه افراد سودجو و کلاهبردار را شناسایی و 
خنثی می کند. وی با اشاره به شیوه این نوع کلاهبرداری 
گفت: پ��س از هماهنگی با مرجع قضایی و نیز همکاری 
مجموعه پلیس فتای استان اصفهان، ضمن مسدودسازی 
سایت مذکور، شناسایی مجرمان در دستور کار پلیس قرار 
گرفت. معاون اجتماعی پلیس فتای ناجا خاطرنشان کرد: 
اگر هموطنان به هر دلیلی فریب خورده و اطلاعات کارت 
بانک��ی خود را در س��ایت https://jarimeh.com وارد 
کرده اند بلافاصله نس��بت به تغییر رمز کارت بانکی خود 
اقدام کنند. سرهنگ پاشایی گفت: باید شهروندان نسبت 
به وقوع اینگونه جرائم آگاه بوده و همواره نسبت به مرجع 
ارسال اینگونه تبلیغات و آگهی های  دروغین هوشیار باشند.

 ضرورت اقدامات پیشگیرانه
قبل از وقوع سیل

رئیس س��ازمان مدیری��ت بحران 
کشور گفت: شهرداری ها موظفند 
نس��بت به لایروبی مس��تمر انهار 
اق��دام کنن��د. اس��ماعیل نجار در 
گفت وگو با فارس، درباره آمادگی 
مدیری��ت بح��ران در بارندگی های پیش رو بر اس��اس 
اعلام س��ازمان هواشناسی اظهار داشت: بر اساس اعلام 
سازمان هواشناسی در پاییز امسال نسبت به سال های 
قبل بارندگی بیشتری را در کشور خواهیم داشت و در 
زمس��تان بارندگی ها نسبت به ش��رایط نرمال پایین تر 
خواهد بود. وی یادآور شد: هر سال قبل از شروع پاییز 
دستورالعملی را به استانداری ها و مدیران بحران اعلام 
می کنیم که آمادگی نسبی را نسبت به سیلاب داشته 
باشند. وی یادآور شد: معاونت عمرانی وزارت کشور هم 
دستورالعملی به شهرداران کل کشور ابلاغ می کند که 
آمادگی لازم را در صورت وقوع سیلاب داشته باشند و با 
توجه به سیلاب اوایل سال جاری حساسیت در این بخش 
زیاد شده است. وی گفت:  از سوی دیگر وزارت نیرو هم 
در لایروبی رودخانه ها رویکرد جدیدی را دنبال می کند 
تا در بارندگی های احتمالی آینده مشکلی نداشته باشیم. 
وی بیان داشت: در صورتی که دستگاه های ذی ربط به 
دستورالعمل ها درباره پیشگیری از بحران عمل نکنند بر 

اساس قانون با آنها برخورد خواهد شد.

وطن امروز     شماره 2782
یکشنبه 12 آبان 1۳98

اجتماعی

سلامت

مدیریت بحران

پلیس

وزیر بهداش��ت گفت: نسخه پیچی در داروخانه ها تعریف 
می شود. زیرساخت های لازم برای نسخه پیچی  الکترونیکی 
در داروخانه ها در حال فراهم شدن است و طبق زمان بندی 
انج��ام ش��ده، ای��ن اق��دام در داروخانه ها تا آخ��ر آبان ماه 

تکمیل می ش��ود. سعید نمکی در 
گفت وگو با ایرن��ا، درباره طرح های 
نس��خه پیچی  و  نسخه نویس��ی 
نسخه نویس��ی  افزود:  الکترونیکی 
و نس��خه پیچی الکترونیک��ی در 2 
بخش قابل تعریف است. در زمینه 
نسخه نویسی الکترونیکی هم در حال 

همکاری با سازمان نظام پزشکی و سازمان های بیمه گر و بخش 
خصوصی هستیم تا این کار نیز اجرایی شود. وی ادامه داد: 
انجام نسخه نویسی الکترونیکی ممکن است حداقل تا ۳ ماه 
پایانی سال تکمیل شده و بتوانیم از این طرح بهره برداری کنیم. 
وزیر بهداشت درباره استقبال سازمان نظام پزشکی و پزشکان 
از نسخه نویسی الکترونیکی نیز اظهار داشت: استقبال سازمان 
نظام پزش��کی و پزشکان از طرح نسخه نویسی الکترونیکی 

مناسب اس��ت و تشویق هایی در زمینه پرداختی ها در نظر 
گرفتیم تا بتوانیم این کار را سریع تر به نتیجه برسانیم. کورش 
فرزین، معاون بیمه خدمات سلامت سازمان بیمه سلامت، دوم 
مهر ۹8 در همین رابطه گفته بود: پیش بینی و هدف گذاری 
م��ا در س��ال ۹8 این اس��ت که ۳0 
درصد شهرس��تان های هر اس��تان 
تحت پوشش برنامه نسخه الکترونیکی 
قرار گیرند. اکنون زیرس��اخت لازم 
برای نسخه نویس��ی و نسخه پیچی 
الکترونیکی در 2۵۵ شهرستان جهت 
اهداف از پیش تعیین ش��ده محقق 
ش��ده است. علی اصغر انصاری، معاون مرکز مدیریت آمار و 
فناوری اطلاعات وزارت بهداشت نیز پیش از این درباره طرح 
نس��خه پیچی الکترونیکی در داروخانه ها بیان کرد: گواهی 
نرم افزارهای داروخانه ها تا ابتدای پاییز ارزیابی و صادر می شود 
و تمام داروخانه های کشور تا آبان ماه باید به سامانه های جدید 
ارتقا پیدا کنند تا امکان تبادل اطلاعات با پرونده الکترونیکی 

سلامت را داشته باشند.

رئیس پلیس پایتخت گفت: اگر شهرداری درباره موارد عنوان 
شده درباره طرح ترافیک پاسخ ندهد پلیس خودش یکطرفه 
تصمیم خواهد گرفت. سردار حسین رحیمی، فرمانده انتظامی 
پایتخت در گفت وگو با فارس، درباره آخرین نتایج شکایت پلیس 

از شهرداری در موضوع پرونده طرح 
ترافیک پایتخت اظهار داشت: پلیس 
نظرات کارشناسی خود را ارائه داده 
و باید به این موارد توجه شود. وی با 
تاکید بر این مطلب که نظرات پلیس 
به منظور مراعات حال ش��هروندان 
تهرانی است، گفت: متاسفانه تا این 

لحظه ش��هرداری به پلیس پاسخی نداده اس��ت. وی افزود: 
پلیس در نامه خود به ش��هرداری ۷ تا 8 مورد را لحاظ کرده 
که تا این لحظه ش��هرداری هیچ اقدامی نکرده است. وی در 
پاسخ به پرسشی دیگر در این باره که اگر شهرداری این موارد 
اعلامی در نامه را قبول نکند تکلیف چه می شود، گفت: اگر  
شهرداری به این موارد توجهی نکند پلیس یکطرفه تصمیمات 
خود را گرفته و به مرحله اجرا خواهد گذاشت. همچنین رئیس 

سازمان حمل ونقل و ترافیک شهرداری تهران، دلایل مدیریت 
شهری برای مخالفت با تغییرات طرح جدید ترافیک را تشریح 
کرد. یوسف حجت در گفت وگو با مهر، در پاسخ به پرسشی 
درباره درخواست پلیس برای تغییر ساعات طرح ترافیک جدید 
و ایجاد تغییرات در این طرح براساس 
مذاکرات انجام شده در شورای ترافیک 
تهران گفت: این طرح چندماهی است 
اجرایی شده و آمارها نشان می دهد بر 
مدیریت اس��تفاده از خودرو در میان 
شهروندان تأثیرگذار بوده است. وی 
درباره اینکه اخیراً نامه ای از پلیس به 
شهرداری درباره طرح جدید ترافیک ارسال شده و اشکالات 
طرح بیان ش��ده، خاطرنشان کرد: چند پیشنهاد در این نامه 
بیان شده که پیشنهادات منطقی و درستی است اما ما هنوز 
نمی توانیم آن را  اجرایی کنیم. یکی از آن پیش��نهادات این 
است که ساکنان محدوده طرح ترافیک بتوانند یک بار ورود 
و یک بار خروج آزاد داشته باشند و ساعت این ورود و خروج 

محدودیتی نداشته باشد. 

وزیر بهداشت دوباره وعده داد

ونیکی تا پایان آبان تکمیل نسخه پیچی الکتر
رئیس پلیس پایتخت مطرح کرد

ح ترافیک اخطار به شهرداری درباره طر

معاون دبیرکل ش��ورای عالی آموزش   و 
پرورش گفت: با توجه به ش��رایط فعلی، 

ادغام مدارس امکان پذیر نیست. 
به گزارش فارس، احمد عابدینی در برنامه تلویزیونی پرسشگر 
با موضوع »چالش های اجرای قانون عدم تنوع مدارس«، اظهار 
کرد: هر فردی که به مس��ائل اجتماعی توجه دارد روی اصل 
موضوع که برقراری عدالت آموزشی است، بحثی ندارد و آن را 
می پسندد، از این جهت لازم است از دغدغه و نگاه نمایندگان 
مجل��س قدردانی کنم. وی اف��زود: مباحث بن��ده با رویکرد 
کارشناس��ی است و نه سمت اداری؛ نمایندگان مجلس 18 تا 
22 نوع مدرسه را احصا کرده و تلاش  شان کاهش تنوع مدرسه 
و تقلیل آنها به 2 نوع دولتی و غیردولتی است. معاون دبیرکل 
شورای عالی آموزش وپرورش در پاسخ به پرسشی درباره تحقیق 
مرکز پژوهش های مجلس در سال ۹۵ پیرامون تنوع مدارس و 
تقسیم بندی مدارس به 4 دسته از حیث توزیع آموزشی مطلوب، 
پوشش حداکثری، مخاطبان خاص و مشارکت مردم و میزان 
آمادگی آموزش وپرورش برای برچیده شدن این مدارس تا سال 
آینده گفت: روی این مصوبه، مباحث بس��یاری مطرح است. 
عابدینی ادامه داد: مجلس به مسائل تخصصی آموزش وپرورش 
همانند استخدام، نوع مدارس، محتوای آموزشی و... ورود می کند 
اما آیا به همان اندازه مسؤولیت آن را می پذیرد؟ مجلس به شورای 
عالی آموزش وپرورش مرجعیت قانونی داده است، با این حال 

چط��ور بدون طرح این موضوع 
در شورای عالی آموزش وپرورش 
که نهادی تخصصی است چنین 
مصوبه ای را تصویب کرده است؟ 
وی با تأکید بر اینکه خاستگاه 
مدارس متفاوت اس��ت، گفت: 
به عن��وان مثال آم��وزش از راه 
دور، نوع مدرس��ه نیست، بلکه 

یک روش اداره مدرسه است؛ با حذف این مدرسه چه خدمتی 
داریم به عدالت می کنیم جز اینکه حق تحصیل افراد داوطلب 
تحصیل در این مدارس را س��لب می کنیم؟ هیأت امنایی هم 
شیوه اداره است و نوع مدرسه نیست؛ مخاطب برخی مدارس 
چون اس��تثنایی، مخاطب خاص است و چرا همان استدلال 
برای مستثنا شدن مدارس استثنایی در این قانون اخیر، برای 
تیزهوشان مصداق پیدا نمی کند؟ وی ادامه داد: مدارس هیأت 
امنایی و نمونه دولتی بر مبنای مشارکت مردم شکل گرفته اند. 
نوع تقسیم بندی این مدارس صحیح نیست و با توجه به شرایط 
فعلی، ادغام مدارس امکان پذیر نیست. عابدینی درباره ریشه این 
تنوع گفت: هر کشوری امکانات خوب داشته، مدارس استاندارد 
نیز  دایر کرده است؛ اگر مدارس ما از حداقل ها برخوردار شوند 
دیگر مش��کل تنوع حل خواهد شد. ما هم با اصل جداسازی 
و آزمون ورودی مدارس موافق نیس��تیم اما آیا اگر دانش آموز 

نمونه دولتی به غیردولتی برود 
عین عدالت اس��ت؟ به گزارش 
فارس، در تاری��خ 21 مهر ۹8، 
مجلس مص��وب ک��رد وزارت 
را  م��دارس  آموزش وپ��رورش 
منحصراً به دو صورت دولتی و 
غیردولتی اداره کند و جز مدارس 
استثنایی، مدارس دولتی متنوع 
در کشور نباشد، ملاک ثبت نام در مدارس دولتی تناسب فاصله 
محل سکونت با مدرسه باشد و تأسیس هر نوع مدارس خاص، 
صرفاً با مجوز انجام ش��ود. به موجب این مصوبه تمام مدارس 
هیأت امنایی، شاهد، ایثارگران، استعدادهای درخشان، نمونه 
دولت��ی، آموزش از راه دور، اقلیت های مذهبی، ش��بانه روزی، 

عشایری و تطبیقی باید حذف شوند.
مدارس عشایری و شبانه روزی حذف نمی شوند ■

در ادامه این برنامه قاس��م احمدی لاش��کی، نایب رئیس 
کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس گفت: آنچه در مجلس 
تصویب شد، دغدغه بسیاری از افراد است که دنبال برقراری 
عدالت آموزش��ی هستند؛ شاید یک س��ال است روی طرح 
تنظیم بخشی از مقررات مالی آموزش وپرورش کار می شود و 
نمایندگان تبصره الحاقی را برای آن ارائه دادند که رأی آورد 
و تصویب ش��د و اکنون منتظر نظر شورای نگهبان هستیم. 

وی افزود: ش��مار مدارس خاص را در کش��ور زیاد کرده ایم 
که باعث ش��ده اس��ت از اصل موضوع غافل شویم؛ قرار بود 
آموزش، رایگان و همگانی باش��د، این تنوع باعث دور شدن 
از این اصل قانون اساسی شده است. احمدی لاشکی با بیان 
اینکه البته مدارس استثنایی در مصوبه اخیر از حذف، مستثنا 
شده اما مابقی مدارس را قرار است در دسته مدارس دولتی 
ببینیم، گفت: ۷ نهاد و هیأت تشخیص درباره انواع مدارس 
اقدام کرده اند، مثلا مدارس��ی داریم که شخص وزیر اقدام به 
تأس��یس آن کرده است همانند مدارس قرآنی. چطور اجازه 
داده ایم وزارت ارتباطات مجوز مدرسه بدهد؟ احمدی لاشکی 
در پاس��خ به اینکه کدام م��دارس در صورت تصویب نهایی 
حذف می شوند؟ گفت: باید شیوه نامه تدوین شود. با این حال 
معتقدم مدارس عشایری، شبانه روزی، استثنایی و اقلیت ها 
باید باقی بمانند و حذف نش��وند. اما مدارس بزرگسالان، راه 
دور، تطبیقی، ایثارگران، شاهد، سمپاد، نمونه دولتی و هیأت 
امنایی باید حذف ش��وند. البته باز هم این موارد را آیین نامه 
باید مشخص کند چیزی به نام حذف نداریم. وی در واکنش 
به اینکه این مصوبه باعث سرریز شدن دانش آموزان مدارس 
خاص به سمت مدارس غیردولتی می شود، اظهار کرد: این 
را رد نمی کنم. اگر برنامه ریزی درست باشد اجازه سرریز به 
مدارس غیردولتی داده نمی شود. باید نظام آموزشی امکانات 

تحصیلی را برابر و رایگان برای همگان فراهم کند.

معاون دبیرکل شورای عالی آموزش  وپرورش:

ادغام مدارس در شرایط فعلی امکان پذیر نیست

اسدالله خسروی
خبرنگار

7 مورد از آبگرفتگی ها ناشی از مسائل 
عمرانی بوده که با بررسی ها مشخص 
شد مسیرها بخوبی کار نکرده بودند 
و می توانس�ت اقدام عمرانی بهتری 
برای آنها انجام ش�ود. برای مثال در 
اتوبان امام علی2 لوله موجود اس�ت 
و قبل از ورودی لوله ها زباله گیر تعبیه 
نشده است،  زباله ها ورودی 2 لوله را 
بسته بودند که باعث شد آب به تونل 

امیرکبیر وارد شود

»وطن امروز« از مشکل آبگرفتگی در تهران و انفعال شهرداری پایتخت در زمان بارش ها گزارش می دهد

عذرخواهی به جای کار!
سخنگوی سازمان آتش نشانی در گفت وگو با »وطن امروز«: مردم به کمک شهرداری بیایند

»بیمه روی تخت بیمارستان« حذف شد
مدیرکل بیمه سلامت استان تهران با اشاره به طرح دولت برای بیمه اجباری درمان و آغاز این طرح از 1۳ آبان ماه گفت: در همین راستا نیز تاکنون 
امکان بیمه شدن یا تمدید بیمه روی تخت بیمارستان وجود داشت اما از این پس دیگر این مورد حذف شده و پس از بیمه شدن فرد و در صورت نیاز به 
تمدید بیمه، مدت انتظار 10 روزه قائل شده ایم. محمد حسینی گفت: اگر پوشش بیمه ای نباشد مردم در تنگنا قرار می گیرند.

مدارس

    ۵ استان کشور درگیر سیل و آبگرفتگی     
رئیس سازمان امداد و نجات با بیان اینکه ۵ استان درگیر سیل و آبگرفتگی هستند، گفت: متأسفانه 2 نفر در تربت جام بر 
اثر گرفتار شدن در سیلاب جان خود را از دست دادند. مرتضی سلیمی در گفت وگو با ایلنا درباره خدمات امداد و نجات در 
سیل و آبگرفتگی طی ۳ روز اخیر گفت: ۵ استان چهارمحال و بختیاری، خراسان های جنوبی، رضوی و شمالی و سمنان درگیر 
سیل و آبگرفتگی هستند. وی با اشاره به مناطق امدادرسانی شده، تصریح کرد: در1٤ شهر و روستا به 17۵ نفر امدادرسانی 
ش�ده اس�ت. رئیس سازمان امداد و نجات خاطرنشان کرد: تخلیه آب از ۳9 واحد مسکونی نیز در این مدت صورت گرفته 
است. سلیمی با بیان اینکه 18 تیم شامل 9۳ نفر در این عملیات حضور داشتند، خاطرنشان کرد: 2 نفر در تربت جام بر اثر 

گرفتار شدن پراید در مسیر سیلاب جان خود را از دست دادند.


